
1 
 

Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych , odbytego w dniu 29.11.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Centrum Aktywności Seniora przy ul. Mickiewicza 22B  

w Więcborku.  

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 17:35 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 15/15 radnych. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

4. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów RM w Więcborku p. Władysław Rembelski. 

 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych i przypomniał wcześniej 

przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwał w sprawie zmian Wieloletniej prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na rok 2022. 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa, 

b) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 

c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 

Więcbork z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2022”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania 

problemów Społecznych Gminy Więcbork na lata 2022-2031”. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2022”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na nabycie przez Gminę 

Więcbork nieruchomości położonej w Więcborku. 
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Pęperzyn. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Witunia. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Więcbork w 2021r. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Więcborka. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zasad 

wypłacania diet radnych Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Do porządku obrad nie wprowadzono zmian. 

 

Następnie przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki posiedzenia. 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk przedstawiła przygotowane projekty uchwał 

finansowych /Ad.1-3/ 

 

a) w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2021, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.87.2021 z dnia 16 listopada 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85219 o kwotę 1.268,00 zł z przeznaczeniem 

na wypłacenie wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz na obsługę tego zadania zgodnie  

z art. 18 ust. 1 pkt 9 oraz ust. 2 i 3 ustawy z dna 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej.  

W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4210. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.87.2021 z dnia 16 listopada 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85228 o kwotę 9.800,00 zł z przeznaczeniem 

na organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu 

zamieszkania dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §4170, §4210 i §4300. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.88.2021 z dnia 17 listopada 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2060) w rozdz. 85501 o kwotę 1.125.695,00 zł  

z przeznaczeniem na realizację ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4010. Jednocześnie 

dokonuje się aktualizacji planu wydatków w §4120 celem prawidłowej realizacji zadania.  

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.88.2021 z dnia 17 listopada 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85502 o kwotę 531.454,00 zł z przeznaczeniem 

na wypłacanie świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz składek na 

ubezpieczenie emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego oraz na wypłatę 

jednorazowego świadczenia w wysokości 4.000,00 zł wraz z kosztami obsługi, zgodnie  

z ustawą o wsparciu kobiet w ciąży i rodzin „Za życiem”. W planie finansowym wydatków 
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budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, §4010 i §4110. Jednocześnie dokonuje się aktualizacji 

planu wydatków w §4210 celem prawidłowej realizacji zadania. 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.88.2021 z dnia 17 listopada 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85503 o kwotę 8,94 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadań związanych z przyznaniem Karty Dużej Rodziny. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

6. Zwiększa się plan dochodów (§2700) w rozdz. 75023 o kwotę 4.465,00 zł i w rozdziale 

80101 o kwotę 8.000,00 zł w związku z zawartą w br. umową o dofinansowanie kosztów 

kształcenia ustawicznego pracowników i pracodawcy. W ramach zawartej umowy Gmina 

otrzymała z Krajowego Funduszu Szkoleniowego środki na kształcenie pracowników. 

7. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75802 §2750 o kwotę środków na uzupełnienie 

dochodów gminy w wysokości 1.242.986,00 zł. Zmian dokonano na podstawie pisma z dnia 

29 października 2021r. nr ST3.4751.5.2021 i przeznacza się je na zmniejszenie deficytu 

budżetowego i częściowe sfinansowanie zadań inwestycyjnych w rozdziale 60016. 

8. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 566,55 zł  

w związku z otrzymaniem darowizny od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole dla 

Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku. Po stronie wydatków zmiany zostały ujęte  

w rozdziale 80101 w §4240. 

9. Zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 75095 w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku o funkcji 

niemieszkalnej na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku (ul. Rybacka 11A  

w Więcborku) w §6257 o kwotę 1.612.000,00 zł i w §6330 o kwotę 259.000,00 zł. Epidemia 

Covid-19 wpłynęła na przedłużenie procedur weryfikacji złożonego wniosku o płatność 

końcową. Nierozliczone środki dofinansowania ujęte zostaną w planie finansowym na 2022r. 

10. Dokonuje się zmniejszenia w planie dochodów w zakresie otrzymanych środków  

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w §6100 o kwotę 825.000,00 zł w związku  

z otrzymanym w br. dofinansowaniem na budowę świetlicy wiejskiej w Wituni, które to 

zadanie będzie realizowane w 2022r. 11. Zwiększa się plan dochodów w następujących 

rozdziałach i paragrafach: 

70005§0770 o kwotę 100.000,00 zł (wpływ z tytułu odpłatnego nabycia składników majątku), 

75023§0830 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy za udostępnione media w wynajmowanym 

budynku użytkowym), 

75601§0350 o kwotę 8.000,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej w formie 

karty podatkowej), 

75615§0310 o kwotę 810.000,00 zł (wpływy z podatku od nieruchomości), 

75615§0320 o kwotę 16.000,00 zł (wpływy z podatku rolnego), 

75615§0330 o kwotę 8.000,00 zł (wpływy z podatku leśnego), 

75616§0360 o kwotę 11.000,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

75616§0500 o kwotę 50.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

75618§0410 o kwotę 7.000,00 zł (wpływy z opłaty skarbowej), 

75621§0020 o kwotę 49.000,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

80101§0750 o kwotę 495,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach oświatowych), 

80101§0970 o kwotę 270,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

80104§0660 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

80113§0830 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

85502§2360 o kwotę 6.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

85516§0690 o kwotę 15.000,00 zł (wpływy z tytułu opłat za korzystanie z klubu dziecięcego). 
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Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

12. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

01095§0750 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 

75616§0370 o kwotę 240,00 zł (wpływy z opłaty za posiadanie psów), 

80101§0830 o kwotę 30.000,00 zł (opłata za usługę wyżywienia w szkołach podstawowych), 

80103§0670 o kwotę 20.000,00 zł i w rozdziale 80104§0670 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy  

z opłat za korzystanie z wyżywienia w placówkach wychowania przedszkolnego). 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca X 2021r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu w następnych  

m-cach br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

13. W planie wydatków inwestycyjnych w rozdziale 01010 w zadaniu pn.: „Budowa sieci 

wodociągowej relacji Runowo Krajeńskie – Zgniłka” zmniejsza się plan o kwotę 53.000,00 zł 

w związku z 

rozstrzygnięciem przetargu na wyłonienie odbiorcy zadania i uzyskaniem niższej ceny 

wykonania zadania. 

14. W planie finansowym wydatków inwestycyjnych w rozdziale 60016 dokonano 

następujących zmian: 

w §6050 w zadaniu pn.: „Budowa dróg gminnych wraz z siecią kanalizacji deszczowej – 

część ulic: Szlaku Bursztynowego od km 0+018,81 – do km 0+486,01, Pomorskiej od km 

0+388,78 –do km 0+542,48 i L. Białego w Więcborku od km 0+000,00 – do km 0+078,34” 

zmniejsza się plan 866.374,00 zł w związku z przesunięciem ostatecznego rozliczenia 

finansowego na rok 2022. Poza tym rozstrzygnięcie przetargu na wyłonienie odbiorcy zadania 

wpłynęło na uzyskanie niższej ceny wykonania zadania, w §6050 w zadaniu pn.: „Budowa 

kanalizacji deszczowej  w Runowie Krajeńskim” zmniejsza się plan o kwotę 32.000,00 zł  

w związku z rozstrzygnięciem przetargu na wyłonienie odbiorcy zadania i uzyskaniem niższej 

ceny wykonania zadania, 

w §6050 w zadaniu pn.: „Budowa sieci kanalizacji deszczowej i zbiornika retencyjnego  

w Sypniewie” zmniejsza się plan o 254.500,00 zł w związku z rezygnacją z realizacji tego 

zadania w br., 

w §6050 w zadaniu pn.: „Budowa chodnika w Sypniewie” zwiększa się plan o 25.000,00 zł  

w związku ze wzrostem cen materiałów drogowych niezbędnych do wykonania tego zadania,  

w §6060 wprowadza się do realizacji nowe zadania pn.: „Zakup piaskarki” o wartości 

20.000,00 zł. 

15. W rozdziale 60095 zwiększa się plan finansowy wydatków o łączną kwotę 68.800,00 zł. 

Zmiany dotyczą §4010, §4110 i §4120 i wynikają z koniecznością utrzymania odpowiedniego 

poziomu zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do 

wykonania zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

16. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 70005 pomiędzy §4300 

a §4400 o kwotę 8.000,00 zł na sfinansowanie kosztów eksploatacyjnych, administracyjnych i 

funduszu remontowego należnych na rzecz wspólnot mieszkaniowych gdzie Gmina Więcbork 

jest członkiem. 

17. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 71035 pomiędzy §4300 

a §4210 o kwotę 414,00zł na zakup materiałów do naprawy elementów granitowych mogił na 

cmentarzu w Karolewie. 

18. W rozdziale 75011 dokonuje się aktualizacji planu finansowego wydatków w związku  

z planowanym remontem sali ślubów oraz realizacją zadań zleconych. 

19. Dokonuje się aktualizacji planu finansowego wydatków w rozdziale 75022 pomiędzy 

§4300 a §4210 o kwotę 2.000,00 zł celem jego lepszego wykorzystania. 
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20. W rozdziale 75023 zwiększa się plan finansowy o łączną kwotę 17.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup usług palenia w piecu c.o., na zakup energii elektrycznej oraz 

zakup materiałów i wyposażenia do biur Urzędu Miejskiego w Więcborku. Dodatkowo 

dokonuje się aktualizacji planu w §4270, §4410 i §4700 i powstałe oszczędności dodatkowo 

przeznacza się na sfinansowanie w/w celów. 

21. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75075 pomiędzy §4170 

i §4210 a §4300 o kwotę 2.800,00 zł na sfinansowanie projektu muralu promującego Gminę 

Więcbork. 

22. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż klimatyzatora  

w budynku Centrum Aktywności Seniora w Więcborku” o wartości 5.000,00 zł. 

23. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 §8110 o kwotę 100.000,00 zł 

w związku z powstałymi oszczędnościami w wydatkach na obsługę długu wynikającymi  

z utrzymujących się niskich stóp procentowych. Powstałe oszczędności stanowić będą źródło 

finansowania zadań wprowadzonych do realizacji niniejszą uchwałą. 

24. W planie finansowym wydatków inwestycyjnych w rozdziale 80101 dokonano 

następujących zmian: 

w §6050 zwiększa się plan w zadaniu pn.: „Przebudowa i rozbudowa sali gimnastycznej przy 

Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku” o kwotę 290.000,00 zł w związku z koniecznością 

wykonania dodatkowych robót budowlanych niezbędnych do prawidłowego wykonania 

zadania, 

w §6050 zwiększa się plan w zadaniu pn.: „Zakup i montaż monitoringu w Szkole 

Podstawowej nr 2 im. K. Makuszyńskiego w Więcborku (część piwniczna)” o kwotę 

15.000,00 zł w związku ze wzrostem cen części i robocizny oraz koniecznością rozszerzenia 

zakresu zadania, ze względu na pojawiające się w szkole akty wandalizmu. 

25. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Rozbudowa 

ogrodzenia przy Klubie Dziecięcym w Więcborku” o kwotę 2.000,00 zł w związku ze 

wzrostem cen materiałów do wykonania zadania. 

26. W rozdziale 75085, 85516 oraz dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 8, 24 i 25 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych  

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem i planowanymi inwestycjami oraz 

oszczędnościami jakie pojawiły się. Powstałe oszczędności stanowić będą źródło 

finansowania zadań wprowadzonych do realizacji niniejszą uchwałą oraz korekty dochodów. 

27. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 85202 w §4330 i w rozdziale 85504 

w §4010 o kwotę odpowiednio po 50.000,00 zł w związku z oszczędnościami jakie pojawiły 

się w trakcie roku w związku z realizacja tych zadań. 

28. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203 pomiędzy §4170 

a §4300 o kwotę 980,00 zł w związku z planowanymi działaniami w Klubie „Seniora+”. 

29. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 105.971,45 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższy miesiąc daje informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

30. W planie finansowym wydatków w rozdziale 92109 dokonano następujących zmian: 

w §4210 zwiększa się plan o kwotę 2.000,00 zł na zakup materiałów do dokończenia remontu 

świetlicy wiejskiej w Runowie Kraj., zmniejsza się plan dotacji podmiotowej dla Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku o kwotę 32.000,00 zł i przeznacza się na 

zwiększenie dotacji celowej dla MGOK z przeznaczeniem na modernizację sali kinowej. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję prosząc o przybliżenie wartości zadania 

inwestycyjnego w Szkole Podstawowej Nr 1, i jakie są źródła finansowania inwestycji oraz  
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o bardziej szczegółowe dane dotyczące rodzaju prac dodatkowych, które będą wykonane  

w ramach tego zadania. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że po zmianach tj. po ewentualnym zwiększeniu o te 

290.000,00 zł, plan na realizację tego zadania ma wynieść 4.321.800,00 zł. Kwotę 

2.700.000,00 zł i 1.176.232,00 zł mają stanowić środki z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych,  natomiast różnice stanowi wkład własny Gminy Więcbork. w skład prac 

dodatkowych wchodzić będą  prace z branży budowlanej, branża elektryczna i roboty 

sanitarne. Branża budowlana: wymiana istniejących posadzek w budynku- betonowe  

i drewniane nie objęte dokumentacją, wykonanie nowej izolacji cieplnej  

i przeciwwilgociowej, przymurowanie warstwą  gazobetonu ściany bocznej z oknami, 

wykonanie nowej izolacji wewnętrznej od strony Zakładu TOWIMOR, zwiększenie 

bezpieczeństwa stolarki okiennej, wszystkie łączniki nie obejmowały zmiany pokrycia 

dachów oraz obróbek blacharskich, a po wizji w Tereni stwierdzono konieczność ich 

wymiany /wartość obróbek budowlanych wyceniona została na kwotę: 247.567,14 zł; branża 

elektryczna: konieczność zwiększenia ilości lamp o minimum 12 szt., w sali tanecznej 

wykonanie instalacji nagłośnieniowej, wykonanie instalacji odgromowej /wycena zakresu 

prac na kwotę: 56.316,64 zł.; roboty sanitarne: konieczność przebudowy sieci kanalizacji 

deszczowej i sanitarnej, zwiększenie zakresu prac dotyczących instalacji grzewczej /wycena 

prac: 16.203,98 zł/. 

Radna Beata Lida zauważyła, że roboty dodatkowe wynikają z faktu, że pewnych rzeczy nie 

da się z góry przewidzieć przy projektowaniu. To co przedstawiła Skarbnik, w jej mniemaniu, 

w większości można było przewidzieć np. oświetlenie. 

Radny Stanisław Wegner stwierdził, że nie zawsze wszystko widać, wiele rzeczy - wad jest 

ukrytych i rudno je z góry założyć. 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ wyjaśnił, że zaprojektowane oświetlenie jest 

normatywne tj. spełnia parametry tych lumenów, które powinno mieć . obecna sala pracuje na 

starym oświetleniu, a zaprojektowane jest oświetlenie ledowe. Po jego uruchomieniu 

stwierdzono, ze nie ma ono tego samego efektu, co było przy starym oświetleniu wobec 

powyższego Inspektor uznał i zawnioskował stosownym pismem o zwiększenie ilości opraw 

oświetleniowych o minimum dwanaście sztuk. Stąd też decyzja o zwiększeniu. Jeżeli chodzi 

o pozostałe prace, to należy podkreślić, że projekt pochodzi z roku 2016-2017.  

W międzyczasie nikt nie sprawdzał stanu technicznego dachu, a w czasie kiedy projekt był 

sporządzany stan był zadawalający. W tej chwili stwierdzono, że przy inwestycji która jest 

warta 4.000.000,00 zł, nie można niczego pominąć, a tym bardziej dopuścić, aby po 

przebudowie zaczął przeciekać dach. Ponadto w projekcie był zapis, że w trakcie 

przebudowy, po odkryciu fundamentów podjęta zostanie decyzja, czy izolacja zostanie 

wymieniona, czy nie. Po odkryciu okazało się, że tam w ogóle nie było żadnej izolacji. Mowa 

jest o robotach dotykowych, ale właściwie są to zadania uzupełniające, które w obecnym 

czasie kwalifikują się w ustawę o zamówieniach publicznych. Od wielu lat Referat zajmuje 

się zamówieniami publicznymi, ma wypracowaną w ty zakresie praktykę działania  

i ogłaszając przetargi ujmuje możliwość wykonania tych prac uzupełniających. Było już wiele 

kontroli i jeszcze nigdy nie było zastrzeżeń, co do przeprowadzonych postępowań 

przetargowych w ramach zamówień publicznych.  

Radna Beata Kopta odniosła się do punktu 21 zmian tj. wykonania muralu. Pytała, gdzie ten 

mural powstanie. Zapytała również, gdzie zamontowany będzie klimatyzator w budynku CAS 
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oraz dlaczego zwiększana jest dotacja celowa dla MGOK w Więcborku i na jakim etapie jest 

wykonywana w Ośrodku Kultury inwestycja. 

Skarbnik Gminy Więcbork powiedziała, że mural powstanie na ścianie budynku, na Placu 

Jana Pawła II w Więcborku. Klimatyzator zostanie umieszczony w kuchni Centrum 

Aktywności Seniora ponieważ nie ma tam okna. Natomiast dotacja dla MGOK nie zostaje 

zwiększona tylko przeniesiona z działu dotyczącego działalności Ośrodka z dotacji 

podmiotowej na dotację celową. Z kolei prace wykonywane w MGOK według zapewnień 

księgowej Ośrodka Kultury idą zgodnie z planem. 

Burmistrz Więcborka uzupełniając wypowiedź Skarbnik odnośnie prac w MGOK mówił, że 

w ubiegłym tygodniu wspólnie ze swoim Zastępcą była tam wizji lokalnej. W sali kinowej 

usunięta została stara posadzka i położona nowa izolacja. Inwestycje wykonuje przedsiębiorca 

znany, z którym Gmina ma pozytywne doświadczenia ponieważ był on też wykonawca prac 

przy przebudowie Centrum Aktywności Seniora. Wykonawca jest zdeterminowany wykonać 

prace do końca bieżącego roku, chociaż zawsze jest jakiś margines wątpliwości. Z kolei 

zamówienie i realizacja montażu foteli uzależnione jest od zakończenia prac budowlanych na 

sali kinowej. Realizator wyklucza montaż w okresie pomiędzy świętami i nowym rokiem, 

zatem ta część prac być może zrealizowana zostanie już po nowym roku. Niemniej według 

zapewnień Dyrektor Środki uzyskane na wykonanie zadnia z Ministerstwa Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego nie są w żaden sposób zagrożone. 

Radny Andrzej Wenda nawiązał do nowego zadania dotyczącego zakupu przez Gminę 

Więcbork piaskarki. Chciał wiedzieć, co stanie się ze starym urządzeniem. 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że będzie ona eksploatowana dopóki będzie 

sprawna. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

Zmiany dotyczą głównie roku 2021 i roku 2022. Zmiany roku 2021 wynikają z faktu, że 

ostatnia aktualizacja dokonana została 30 września br. i zmian jakie nastąpiły w planie 

finansowym Gminy Więcbork w zakresie dochodów, wydatków, przychodów oraz zmianą 

deficytu. Jeżeli chodzi o rok 2022, to odzwierciedla on pozycje zawarte w projekcie budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2022. Różnica pomiędzy dokumentem złożonym pierwotnie do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, a WPF przedłożonej radnym dotyczy kwoty przychodów, 

gdyż w momencie przygotowywania projektu, nie było możliwości ujęcia nadwyżki 

1.200.000,00 zł, o którą zmniejszony został deficyt w przyjętej powyżej uchwale. Ta ostatnia 

pozycja wpłynie na zmniejszenie kredytu, o który w przyszłym roku, w założeniach 

pierwotnych, będzie występować Gmina, aby zbilansować swoją działalność.   

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 
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Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Jako kolejne omówione zostały projekty uchwał podatkowych  

Przedłożone radnym projekty uchwał dotyczą dwóch podatków i opłaty lokalnej, gdyż  

w przypadku stawek podatku rolnego oraz leśnego Gmina będzie bazowała na wskaźniku cen 

żyta oraz cen drewna, podawanych corocznie przez Główny Urząd Statystyczny. Stawki 

podatków i opłaty, które miałyby zostać określone w drodze uchwał, Burmistrz Więcborka 

proponuje ich zwyżkę w stosunku do ubiegłorocznych na poziomie do 4%. Taki procent 

zwyżki zaproponowany został w stosunku do podatku od nieruchomości i środków 

transportowych. Z kolei projekt uchwały dotyczącej opłat targowych wywołany został jedynie 

z uwagi na konieczność aktualizacji maksymalnej stawki dziennej opłaty targowej, która  

w przyszłym roku nie może przekroczyć kwoty 852,75 zł. Poszczególne stawki opłaty 

targowej pozostają bez zmian. Na niezmienionym poziomie ma pozostać również opłata za 

posiadanie psa. Podatek leśny oraz rolny skalkulowany został w oparciu o średnią cenę 

drewna i żyta podaną przez GUS za odpowiedni czasokres i będzie wynosić: podatek rolny - 

61,48 zł /w tym roku 58,55 zł/; podatek leśny – 212,26 zł za 1m³ drewna /w roku bieżącym 

196,84 zł/. Podatki i opłaty lokalne, to dość znaczące źródło finansowania działalności 

Gminy. Biorąc pod uwagę rozmiar działalności zaplanowane na rok 2022 tj. inwestycje na 

poziomie ponad 17.000.000,00 zł, zaproponowane stawki pozwolą bezpiecznie prowadzić 

politykę inwestycyjną Gminy, ale również poryć koszty wzrostu cen dotyczące zakupu 

materiałów, usług i energii, jakie zapowiedziane zostały na rok 2022. Skarbnik przypomniała 

również, że podatek od nieruchomości i środków transportowych nie może przekroczyć 

stawek maksymalnym i oczywiście proponowane stawki uwzględniają to ograniczenie tj. są 

niższe.  

Przewodniczący Komisji wskazał, że w materiałach nie ma projektu uchwały w sprawie 

opłaty za posiadanie psa. Radny pytał, czy wcześniejsza uchwała w tym zakresie nie określała 

terminu  realizacji tej uchwały, czy ten projekt radni jeszcze otrzymają. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że uchwała w sprawie opłaty za posiadanie psa 

przy nie zmienionej stawce nie podlega konieczności jej wywołania, a propozycja Burmistrza 

Więcborka jest taka, by stawka ta pozostała niezmienna. 

Przewodniczący Komisji mówił, że przejrzał już projekt budżetu Gminy Więcbork na rok 

2022 i jest w nim dużo inwestycji, żeby je sfinansować trzeba mieć źródła pokrycia 

wydatków, dlatego też apeluje żeby przedstawione przez Burmistrza propozycje zaopiniować 

pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektów 

uchwał. 

c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa, 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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d) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2022” przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski 

 

Program współpracy z organizacjami pozarządowymi przyjmowany jest na dany rok 

kalendarzowy. Przyjęcie Programu poprzedzone jest konsultacjami i z organizacjami 

pozarządowymi. We wrześniu br. Gmina Więcbork zwróciła się do organizacji z pytaniem  

o ewentualne uwagi do Programu obecnie obowiązującego, by na podstawie ewentualnych 

sugestii przygotować projekt Programu na kolejny rok, który również poddany jest 

konsultacjom. W okresie od 4 listopada do 16 listopada można było składać uwagi  

w siedzibie Urzędu Miejskiego pisemnie. Żadna uwaga w tym czasie nie wpłynęła. W dniu 17 

listopada odbyło się spotkanie z organizacjami pozarządowymi z terenu gminy Więcbork, 

wzięło w nim udział sześć osób – przedstawiciele czterech organizacji. Co do projektu 

Programu nie wniesiono żadnych uwag, pojawił się jedynie pomysł, aby zastanowić się nad 

rozwiązaniem formularza już w trakcie ogłoszenia konkursu, który zliczałby od razu część 

finansową. Ta kwestia pozostaje do rozważenia i będzie przeanalizowana, natomiast co do 

samego projektu Programu nie wniesiono żadnych propozycji zmian. Kwota zabezpieczona  

w budżecie Gminy na rok 2022, na działania organizacji to 280.000,00 zł, w tym:  

 nauka, oświata i wychowanie – 26.500,00 zł, 

 integracja osób niepełnosprawnych – 7.000,00 zł, 

 organizacja imprez kulturalnych – 12.500,00 zł, 

 kultura fizyczna – 214.000,00 zł: zajęcia sportowe – 169.000,00 zł; imprezy sportowe – 

45.000,00 zł;  

 profilaktyka – 20.000,00 zł  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM zwróciła się do Skarbnik Gminy Więcbork, aby w kolejnym budżecie 

Gminy kwota przeznaczona na działania organizacji pozarządowych został zwiększona.  

Organizacji jest coraz więcej i kwoty zabezpieczane do tej pory stają się niewystarczające. 

Radna Beata Kopta poparła głos Przewodniczącej RM. Powiedziała, że uczestniczy  

w Komisji Konkursowej przydzielającej środki i z roku na rok widoczny jest przyrost ilości 

organizacji ubiegających się o środki. W bieżącym roku Komisja miała duży dylemat, aby 

zasadnie przydzielić kwoty dofinansowania według złożonych ofert. Należy pamiętać, że 
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działalność tych Organizacji w dużej mierze stanowi promocję Gminy zatem właściwe 

dofinansowanie, korzystnie wpływa na jej wizerunek. 

Skarbnik Gminy Więcbork stwierdziła, że kwota środków na przeciwdziałanie 

alkoholizmowi i na organizację zajęć sportowych dla uczniów w roku bieżącym nie została 

zadysponowana. Mamy możliwość przeniesienia tego na inne działania, ale żaden wniosek  

w tej sprawie nie wpłynął 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Uchwały przygotowane przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku 

przedstawił Dyrektor Jednostki p. Tomasz Siekierka. 

a) w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania problemów Społecznych Gminy Więcbork 

na lata 2022-2031”, 

 

Obecnie obowiązująca Strategia ma moc obowiązująco do końca roku 2021. Przygotowanie 

dokumentu jest obowiązkiem wynikającym z ustawy o pomocy społecznej. Celem 

przygotowania projektu uchwały Burmistrz Więcbork Zarządzeniem powołał Zespół, który 

brał udział w tworzeniu zapisów Strategii. w dokumencie zawarta jest dosyć szczegółowa 

diagnoza przeprowadzona w roku bieżącym na podstawie ankiet udostępnionych w formie 

online dla mieszkańców gminy Więcbork. Oprócz tego w dokumencie znalazła się misja oraz 

cele strategiczne, operacyjne i kierunki działań. Wskazano także realizatorów poszczególnych 

działań na czas realizacji poszczególnych działań. Określona misja brzmi: „Gmina Więcbork 

Buduje Silną Rodzinę, Przeciwdziała Marginalizacji i Wykluczeniu Społecznemu, Podnosi 

Jakość Życia Mieszkańców i Stwarza im Warunki do Rozwoju oraz integruje Społeczność 

Lokalną”. W Strategii określono sześć celów operacyjnych, a do tych celów wskazano 

również prognozowane zmiany, szczegółowo opisane. Dokument precyzuje również jego 

realizatorów tj. instytucje gminne, jednostki organizacyjne, organizacje pozarządowe 

działające na terenie gminy Więcbork. Strategia będzie wykonywana poprzez realizację 

konkretnych programów: Program Wspierania Rodziny, Program Przeciwdziałania Przemocy 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie”, „Gminny Program Profilaktyki Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii”, „Program Współpracy 

Gminy Więcbork z Organizacjami Pozarządowymi”. Jeżeli chodzi o źródła finansowania 

działań, to środki w dyspozycji jednostek organizacyjnych tj. pochodzące z budżetu Gminy,  

a także środki z Budżetu Państwa, środki zewnętrzne, środki organizacji pozarządowych  

i środki z Europejskiego Funduszu Społecznego. Strategia została poddana konsultacjom 

społecznym. Realizacja założeń będzie podlegała corocznemu monitoringowi, a informacje  

o realizacji zadań zbierane od realizatorów. Odpowiedzialnym za to będzie Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Więcborku.  

 

Projekt nie wywołał dyskusji 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych  
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022”. 

Opracowanie Programu należy do zadań własnych Gminy. Prawo dopuszcza łączenie obu 

Programów w jednym dokumencie. Program jest bardzo obszerny z uwagi na zawarcie  

w dokumencie szczegółowej diagnozy profilaktycznej sporządzonej przez podmiot 

zewnętrzny, w ramach środków pozyskanych przez OPS z Ministerstwa Rodziny i Polityki 

Społecznej w ramach tzw. Programu Osłonowego. Program obejmuje działania w dużej 

części powtarzające się z lat poprzednich i są to działania dotyczące głownie programów 

profilaktycznych. Łączny budżet na realizację programów profilaktycznych to kwota 

216.000,00 zł. Do głównych działań należy między innymi: dofinansowanie funkcjonowania 

Poradni Leczenia Uzależnień, wsparcie działalności Świetlicy Środowiskowej „UŚMIECH”, 

pokrycie kosztów wydawania opinii przez biegłych sądowych wobec osób uzależnionych, 

finansowanie programów profilaktycznych, szkoleń, finansowanie wynagrodzeń członków 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. W przypadku Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii jest to budżet łączny w kwocie 4.000,00 zł i dotyczy działań 

realizowanych przede wszystkim przez szkoły i udzielenie pomocy psychologicznej  

i prawnej. Poza tym budżetem do dyspozycji Burmistrza Więcborka jest kwota środków, 

która będzie w ramach konkursu przeznacza na działania profilaktyczne dla organizacji 

pozarządowych. Podobnie jak poprzedni dokument również i ten Program został poddany 

konsultacjom społecznym. 

Projekt nie wywołał dyskusji 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał z zakresu Inwestycji i gospodarki nieruchomościami Gminy Więcbork 

omówił Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

nieruchomościami UM p. Michał Bąk. 

a) w sprawie wyrażenia zgodny na nabycie przez Gminę Więcbork nieruchomości położonej 

w Więcborku, 

Projekt dotyczy nabycia nieruchomości o powierzchni 39m² o numerze geodezyjnym 21/1. 

Nabycie nieruchomości wynika z faktu, że Gmina Więcbork w trakcie realizacji inwestycji 

dotyczącej budowy drogi przy ul. Wojska Polskiego w Więcborku, za zgodą stron 

zaanektowała część działki należącej do osób fizycznych pod zjazd na ulicę Spacerową. 

Wstępna wycena wartości nieruchomości opiewa na kwotę 2.100,00 zł ale jest to kwota przed 

negocjacjami z właścicielem nieruchomości. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji 
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Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Pęperzyn, 

 

Z uwagi na wprowadzenie dodatkowego zadania, na które gmina Więcbork chce pozyskać 

dofinansowanie ze środków zewnętrznych, konieczne było ujecie go w przedmiotowym 

Planie.  Inwestycja dotyczy doposażenia świetlicy wiejskiej sołectwa Pęperzyn. Plan po jego 

zatwierdzeniu pozwoli na ubieganie się o środki zewnętrzne. Po aktualizacji dokumentu traci 

moc obowiązująca poprzednia uchwała w tej sprawie. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Witunia. 

 

Projekt tej uchwały wywołany został z tej samej przyczyny co omawiany powyżej.  

W dokumencie ujęto zadanie polegające na doposażeniu świetlicy wiejskiej sołectwa Witunia, 

a podjęcie uchwały pozwoli ubiegać się Gminie Więcbork o środki zewnętrzne na realizację 

tego zadnia. Również w tym przypadku, traci moc obowiązującą wcześniejsza uchwała  

w przedmiotowej sprawie. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2021r. 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 
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W związku z pismem nr WNK.DT.IV.4131.8.2021.GM Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

w sprawie zastrzeżeń zapisów uchwały wprowadzającej program opieki nad zwierzętami 

należało podjąć stosowną uchwałę w celu usunięcia zgłoszonych uwag. Zmiana dotyczyła 

wykreślenia § 28 o treści: "Właściciel zwierzęcia, które uległo wypadkowi, jest zobowiązany 

do zwrócenia kosztów jego leczenia". Nadzór Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

zakwestionował ww. zapis stąd konieczność wywołania projektu na sesji. Projekt zmian  

w przedmiotowym programie przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi 

weterynarii oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działającym na obszarze 

gminy Więcbork. Uchwała będzie obowiązywała do końca br., referat już przystępuje do prac 

nad nowym projektem, gdzie uwaga nadzoru będzie również uwzględniona. 

 

 

Projekt nie wywołał dyskusji 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Więcborka oraz diet radnych RM  

w Więcborku przedstawił również Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

a) w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka. 

 

Projekt uchwały jest pokłosiem zmian, jakie nastąpiły w zakresie przepisów dotyczących  

wynagradzania osób z wyboru piastujących takie stanowiska w JST. Te zmiany wymuszają na 

radach gmin doprowadzenie do zmian w wynagrodzenia Burmistrza. 2 sierpnia br. do Sejmu 

RP wpłynął poselski projekt uchwały w zakresie zmiany ustawy o wynagradzaniu osób 

zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz niektórych innych ustaw. W tym 

projekcie dokonano zwiększenia granicy maksymalnej tego wynagrodzenia – w przypadku 

burmistrza do 11,2 - krotności stawki określonej, jako kwota bazowa. W trakcie prac nad 

ustawą komisje wypowiadały się negatywnie, co do określenia innych warunków, jeżeli 

chodzi o maksymalną stawkę. Zastępca Burmistrza przytoczył kilka opinii projektodawców 

tej ustawy, które  określają przesłanki inicjatywy. W trakcie prac nad projektem w drugim 

czytaniu pojawiła się kolejna zmiana posłów PiS, która wprowadziła minimalne 

wynagrodzenie dla burmistrza w wysokości 80% kwoty bazowej. W trakcie prac Komisji 

odniosła się ona negatywnie do ww. rozwiązań i taką rekomendację przedstawiła na 

posiedzeniu plenarnym Sejmu w czasie trzeciego czytania. Ta rekomendacja została przez 

posłów odrzucona i wprowadzono zapis o minimalnym wynagrodzeniu dla burmistrza czyli 

między 80%-100%. W takich widełkach rada może ustalić burmistrzowi wysokość 

wynagrodzenia. Następnie projekt ustawy skierowano do Senatu, gdzie nie odniesiono się tyle 

do meritum co do pewnych regulacji redakcyjnych, stąd cały zapis rozbito na dwa ustępy: ust. 

3 określający maksymalną kwotę i ust. 4 określający kwotę minimalną, jako 80% 

maksymalnego wynagrodzenia zasadniczego, wynagrodzenia funkcyjnego, dodatku 

specjalnego, określonego w Rozporządzeniu Rady Ministrów. Taka propozycja została 

przegłosowana przez Senatorów trafiła do Sejmu i tam niemal jednogłośnie ta poprawka 

została przyjęta. To Parlament zadecydował o takiej zmianie i to Parlament jest winien 
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całemu zamieszaniu, jakie się wiąże z tymi podwyżkami. Rozporządzenie Rady Ministrów  

z 21 października określiło maksymalne stawki i ustawa zaczęła obowiązywać od  

1 listopada, zobowiązując jednocześnie rady gmin do zmiany uposażenia dla włodarzy z mocą 

obowiązującą od 1 sierpnia br. Analizując przepisy Burmistrz Więcborka zadecydował, że 

podobnie, jak było to na początku swojej kadencji w 2014r., kiedy w stosunku do poprzednika 

obniżył swoje uposażenie, teraz zaproponował, aby to wynagrodzenie było podniesione do 

kwoty minimalnej tj. 80%, o których mowa powyżej. Reasumując wynagrodzenie Burmistrza 

Więcborka przyjmując, jak wspomniano kwotę minimalną wyniosło 13.936,00 zł i w tych 

granicach pozostano, ustalając poszczególne składowe wynagrodzenia: 

 

1) wynagrodzenie zasadnicze w wysokości: 9.400,00 zł.; 

2) stawkę dodatku funkcyjnego w wysokości: 1.320,00 zł.; 

3) dodatek specjalny w wysokości 30 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego w wysokości: 3.216,00 zł.; 

4) dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia 

zasadniczego w wysokości: 1.880,00 zł. 

 

Oczywistym jest dla samorządu, że nie jest to czas, ani miejsce na takie działania, aczkolwiek 

samorząd i radni są w tej mierze zwiani zapisami przyjętej regulacji ustawowej. Gdyby Rada 

nie podjęła takiej uchwały na pewno spowodowałoby, to spore zamieszanie od strony prawnej 

i dawałoby delegację do zaskarżenia Rady w przedmiocie jej bezczynności. Nie wiadomo 

również, jak w tej sytuacji zachowałaby się Regionalna Izba Obrachunkowa w momencie 

przyjazdu na kontrolę, gdyż uchwała o wynagrodzeniu Burmistrza kontrolowana jest  

w pierwszej kolejności tj. czy jest ono wypłacane zgodnie z przepisami prawa i w oparciu  

o uchwałę. W momencie gdyby stwierdzono, że jest ono wypłacane nie zgodnie z prawe  

i w oparciu o uchwałę, która nie ma właściwej podstawy prawnej, na pewno byłoby 

zarządzenie pokontrolne wzywające do podjęcia takiej uchwały i zwrot utraconych 

dochodów. Podobnie w przypadku kontroli Państwowej Inspekcji Pracy, która na pewno 

zakwestionowałaby, że nie zostało wypłacono należne wynagrodzenie. 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

Radna Beata Lida podziękowała za dogłębną analizę tematu. Prosiła, aby równie 

szczegółowo przedstawione zostało to na sesji, aby do środowiska, do mieszkańców trafił 

właściwy obraz sytuacji. 

Radny Stanisław Wegner był zgodny z przedmówczynią co do tego, aby na sesji sprawa ta 

została przedstawiona i wyjaśniona tak samo wnikliwie. Chodzi o to, żeby nie było głosów, że 

radni wymyślili sobie podwyżkę dla Burmistrza, tylko niejako zostali postawieni przed 

faktem dokonanym i taka uchwałę muszą przyjąć. Radny zapytał też, czy Burmistrz 

przewiduje jakieś podwyżki dla pracowników urzędu i w jakiej kwocie. 

Burmistrz Więcborka zabierając głos stwierdził, że radni doskonale znają jego pogląd na 

kwestię swojego uposażenia. Począwszy od roku 2014, gdzie podjął decyzję o obniżeniu 

swojego uposażenia w porównaniu do poprzednika. W całej swojej działalności nigdy nie 

patrzyła na to, akie to wynagrodzenie jest, a wręcz w roku 2014, kiedy obejmował funkcję 

Burmistrza stał na stanowisku, że jeżeli chce się szukać oszczędności należy zacząć od siebie 

i tak też uczynił.  Pomijając wysokość uposażenia, rzeczywiście czas na podwyżki jest bardzo 

niefortunny, gdyż ponad miesiąc temu, kiedy wspólnie ze Skarbnik Gminy opracowywano 

projekt budżetu na kolejny rok, mając świadomość z czym przyjdzie się samorządowi 



15 
 

mierzyć w zakresie dochodów bieżących i wydatków bieżących, wzrostu cen energii 

elektrycznej, nośników energii, wzrostu minimalnego wynagrodzenia mocno zastanawiano 

się, co zrobić. Ma świadomość tego, że pracownicy Urzędu Miejskiego i wszystkich 

jednostek gminnych, że najbardziej uczciwym byłby wzrost wynagrodzeń procentowy o tyle 

ile wzrasta minimalne wynagrodzenie. Natomiast analizując sytuacje finansową Gminy 

Więcbork podjęto decyzję, że wzrost wynagrodzenia wszystkich pracowników będzie 

kwotowy tj. o 210,00 zł. na etat. 

Przewodnicząca RM podniosła, że prawdopodobnie nikt z 460 posłów reprezentujących 

Kraj, nie usiadł i nie skalkulował tego, jak w praktyce obciąży to budżety samorządów. 

Można odnieść wrażenie, że jest to celowe działanie w celu osłabienia samorządów i skłócić  

z mieszkańcami. Takim działaniem zabrano uprawnienia radom miejskim/gminnym do tego, 

aby określać wysokość uposażenia burmistrzom/wójtom/prezydentom miast. Samorząd 

gminy Więcbork jest w komfortowej sytuacji, czyli takiej gdzie burmistrz i rada współpracuje 

wzorowo, ale nie we wszystkich wygląda to w ten sposób i taka prerogatywa dawała 

możliwość „utemperowania” włodarza. W tej chwili wszyscy zostali potraktowani 

jednakowo, a rady nie mają w tym zakresie żadnych kompetencji, prócz tego, czy burmistrz 

dostanie 80%, czy 100%. Poza tym dla wielu samorządów spłata wyrównania od sierpnia 

może okazać się niemożliwa. Budżety są zaplanowane i nagle w listopadzie muszą znaleźć  

i spłacić burmistrzom określoną kwotę pieniędzy. Jest to działanie kompletnie 

nieodpowiedzialne i z takim postępowaniem się nie zgadza. Niestety rada nie ma w tej 

sytuacji innego wyjścia, jak uchwalenie aktu, bo albo zostanie ukarana przez RIO, albo 

Wojewoda wyda jakieś Zarządzenie Zastępcze. 

Radny Henryk Szwochert pytał, czy dobrze rozumie, że projekt uchwały zawiera kwotę 

wynagrodzenia, którą Burmistrz musi dostać? 

Tak, jest to kwota minimalna – Zastępca Burmistrza Więcborka. 

Radny Szwochert pytał, jaka kwotę wynagrodzenia aktualnie otrzymuje Burmistrz. 

Obecnie jest to kwota łącznie z wysługą lat: 10.048,00 zł, po zmianie byłaby to kwota: 

15.816,00 zł – podał Zastępca Burmistrza Więcborka. Dodał również, że należy mieć na 

względzie to, że jeżeli teraz nie zostanie podjęta uchwał, a za np. rok wyda w ramach nadzoru 

decyzję o konieczności zwrotu utraconego wynagrodzenia, może być to zdecydowanie 

bardziej dotkliwe dla budżetu gminy. 

Radny Szwochert uznał, że nie jest to, aż tak wielki wzrost, a Burmistrz nie powinien się 

martwic tym, jak zostanie to skomentowane, ponieważ te pieniądze, z racji tego, co  

w przeciągu tych dwóch kadencji zrobił, słusznie mu się należą. 

Radny Mateusz Łański wyraził oburzenie faktem, że Rząd w ten sposób „pogrywa”  

z radnymi. Jeżeli Rząd chce dać podwyżki, to niech to zrobi i nie miesza w to radnych. 

Większość osób nie zrozumie tego mechanizmu i przyjmie, że to radni dali podwyżkę 

Burmistrzowi. On tego planu Rządu nie będzie firmował.  

Radna Natasza Ksobiak nawiązała do podwyżek dla pracowników samorządowych – 

pracowników jednostek podległych, zastanawiając się, czy dobrym rozwiązaniem będzie 

podwyżka w równej kwocie dla wszystkich. Burmistrz powiedział, że jest to zły czas, ale 

oceniając ten zły czas i pracę którą wykonywali ludzie, którzy nie mogli być na pracy zdalnej, 

nie mogli być w domach, a konkretnie chodzi jej o służby, które musiały pozostać w pełnej 

gotowości tj. konkretnie pracownicy Opieki Społecznej. 
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Radny Jan Antczak uznał, że skoro tak mówi prawo to trudno z tym dyskutować, a tym 

bardziej się temu sprzeciwiać.  

Radny Szwochert stwierdził, że dla radnych zrozumiałe jest uzasadnienie i przesłanki 

konieczności wywołania przedmiotowego projektu uchwały, nie jest jednak przekonany, czy 

uda się to wytłumaczyć wyborcom. 

Zastępca Burmistrza Więcborka przysłuchując się dyskusji podał, że poseł sprawozdawca  

z PIS argumentował podwyżki mówiąc; „że jest tak dobrze, że teraz nam potrzeba ludzi na 

prawdę kompetentnych i kadr najlepiej opłacanych, dlatego też takie są podwyżki, aby ci 

ludzie nie uciekali z administracji”. Natomiast odnosząc się do stanowiska radnego Łańskiego 

wskazał, iż czasami jest tak, że nie zgadzamy się z tym prawem, które jest uchwalane, ale 

niestety zostaliśmy przez społeczeństwo wybrani, żeby to prawo stosować. Dlatego też 

musimy być pierwszymi, którzy to prawo będą przestrzegać. Obejmując mandat radnego, 

ślubowali oni, wierność Konstytucji i Prawu Rzeczypospolitej Polskiej. Podobnie rzecz ma 

się z podatkami, narzucono na rady obowiązek ich uchwalania, a równie dobrze można 

powiedzieć, że po co nam te podatki i, że z tym się z tym nie zgadzamy.  

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 15 radnych  

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 14 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Z posiedzenia Komisji ubył radny Marian Chęś – obecnych 14 radnych 

 

 

b) w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zasad wypłacania diet radnych Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Ustawa z dnia 17 września 2021r. w art. 2 dokonała istotniej zmiany. Określiła maksymalną 

granice wysokości diet, jakie mogą otrzymywać radni. Wynosi ona teraz 2,4 krotności kwoty 

bazowej. Kwota bazowa to 1789,42 zł. dotychczasowa uchwała Rady Miejskiej w Więcborku 

określała tą wartość na poziomie 1,5 krotności stawki bazowej. Po dyskusji, jaka miała 

miejsce na posiedzeniu połączonych Komisji oraz miesiąc wcześniej, zaproponowano kilka 

wariantów. Zgodnie z wolą wyrażoną przez radnych, poziom krotności przyjęto, jako 

dwukrotność kwoty bazowej tj. 1789,42 × 200%. Przygotowany projekt uwzględnia również 

Rozporządzenie z dnia 27 października 2021r., jakie ukazało się do ustawy w sprawie 

maksymalnej wysokości diety przysługującej radnemu gminy. Gmina Więcbork z racji ilości 

mieszkańców do 15000 – określona jest jako 50% maksymalnej wysokości diet. W nowym 

założeniu, po akceptacji Rady, diety w podniesionej wysokości obowiązywałyby od  

1 stycznia 2022r. Radny przedłożona został w odrębnym dokumencie kalkulacja według 

trzech wariantów krotności: 1,8; 2,0; 2,4 wraz z podsumowaniem rocznej kwoty 

wydatkowanej na ten cel oraz różnice w wysokości diet, w poszczególnych wariantach przy 

uwzględnieniu określonej funkcji sprawowanej przez radnego.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Mateusz Łański powiedział, że osobiście jest przeciwny podnoszeniu diet z racji 

sytuacji w jakiej podejmowana jest uchwała tzn. wzrostu inflacji, wzrostu cen energii, ropy, 
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gazu, zapowiadanych w nowym roku. Przeciętny „kowalski”, ale też emeryci i renciści, osoby 

samotne, nie będą miały żadnej pomocy przy tak rosnących cenach, dlatego też sumienie nie 

pozwala mu na podjęcie innego niż powyżej sformułowane stanowisko. Wyraża w tym 

momencie swoje zdanie, ale też szanuje w tym względzie opinie pozostałych.   

 

Przewodnicząca RM zapytała od ilu lat diety nie były zmieniane. 

 

Ostatnia uchwała w tej sprawie pochodzi z roku 2009 – odpowiedział Zastępca Burmistrza 

Więcborka. Rozszerzając wypowiedź zauważył, że diety nie należy traktować, jako 

wynagrodzenia. Idea diety jest taka, że ma ona rekompensować utracone dochody w pracy  

z racji obowiązków wykonywanych w ramach sprawowanego mandatu. Uchwala 

obowiązująca w Gminie Więcbork nie określa zwrotu kosztów dojazdu na sesję, komisję, czy 

pełnienie funkcji radnego. W pierwotnych uchwałach założono, że dieta zabezpiecza te 

wszystkie koszty i nie określano tego odrębnie.  

 

Radny Jacek Kabattek zauważył, że radny Mateusz jest radnym trzeci rok, niektórzy 

siódmy i należy powiedzieć, że ta kwota diety jest od lat niezmienna. Natomiast cena 

chociażby paliwa to obecnie koszt już ponad 6,00 zł. Inne samorządy na pewno dokonają 

stosownych zmian. Zapoznał się ze zmianami, jakie w tym zakresie pojęła Rada Miejska  

w Sępólnie i tam zwyżka jest bardzo duża. Wobec powyższego uważa że zmiana wysokości 

diet w RM w Więcborku jest uzasadniona. 

 

Przewodnicząca RM powiedziała, że dwa samorządy z terenu powiatu już podjęły uchwały 

zmieniające diety i jest to Gmina Sępólno /zwyżka 73%/ oraz Gmina Sośno /zwyżka o niecałe 

30%. Osobiście jest za podniesieniem diet, należy jedynie podjąć decyzje w jakim wariancie. 

Wiele osób patrząc z boku utożsamia bycie radnym z braniem diety za uczestnictwo raz  

w sesji i na posiedzeniach komisji RM, ale bycie radny to też inne  obowiązki i angażowanie 

się w różnego rodzaju aktywności, uczestnictwo w wielu spotkaniach, wydarzeniach, 

uroczystościach itp.  

 

Radny Szwochert powiedział, że po analizie zestawienia kalkulacji przedstawionej do 

projektu uchwały jest za tym, aby wprowadzona została dwukrotność stawki bazowej. 

 

Przewodnicząca RM podała, że często jest tak, że w danym roku nie jest wykorzystywana 

całkowicie pula środków przeznaczona na diety. Wynika to z absencji radnych na sesjach, czy 

komisjach RM. Zatem ta dodatkowa kwota w budżecie, to wartość którą należy założyć  

i przyjąć do budżetu, ale nie ostatecznie nie jest to kwota całkowicie wykorzystana.  

 

Radny Antczak był zdania, że nie są to duże pieniądze i osobiście jest za podwyżką diet. 

 

Radna Brygida Migawa optowała, za podwyżką w opcji maksymalnej tzn. 2,4 krotność 

stawki bazowej. 

 

Radny Wegner powiedział, że chciałby zostać przy dotychczasowych stawkach diet. 

 

Przewodniczący Komisji mówił, że radny nie tylko uczestniczy w dodatkowych 

wydarzeniach poza praca na sesjach, czy komisjach. Żeby przeanalizować materiały na sesję 

również musi poświęcić kilka godzin, aby później móc zabierać głos w dyskusji.  

 



18 
 

Radny Andrzej Wenda wyraził nadzieję, że ten projekt uchwały nie podzieli Rady i będzie 

ona pracowała nadal w takiej przyjaznej atmosferze, jak dotychczas. Oczywiście każdy ma 

swoje zdanie na ten temat i to zdanie należy uszanować. Uważał, że najbardziej optymalny 

byłby wariant 1,8 krotności stawki bazowej. 

 

Radna Kopta również była za podwyżką diet. Jednocześnie zaapelowała o zminimalizowanie 

materiałów w formie drukowanej i przesyłanie radnym informacji za pośrednictwem poczty 

elektronicznej.  Gdyby udało się to zniwelować, byłaby to wielka przysługa dla środowiska  

i budżetu. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusje poddając pod głosowanie wniosek radnej 

Migawy tj. wzrost diet przy zastosowaniu krotności maksymalnej tj. 2,4. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Za tą opcją głosowała - 1 radna 

Przeciw  - 13 radnych 

 

Wniosek upadł 

 

Następnie pod głosowanie poddano propozycję Burmistrza Więcborka tj. 2 krotność stawki 

bazowej 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Za ta opcją głosowało - 11 

Przeciwnych - 3 radnych 

 

Wniosek przeszedł 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały przedłożonej przez 

Zastępcę burmistrza Więcborka 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 2 radnych 

 

W sprawach różnych Radna Natasza Ksobiak ponowiła swoje pytanie odnośnie podwyżek 

wynagrodzeń dla pracowników opieki społecznej. Sama pracuje w instytucji, która  

w trudnej sytuacji pandemicznej nie zamknęła się ani przez chwilę, świadcząc pomoc i usługi 

dla mieszkańców gminy Więcbork. pytała, czy rozwiązanie, które proponuje Burmistrz  

w zakresie podwyżek pracowników administracji samorządowej jest w porządku względem 

tej grupy pracowniczej, o której mówi.  

 

Przewodniczący Komisji przypomniał, że radni wnosząc propozycje do projektu budżetu 

Gminy na kolejny rok muszą, wskazać jednocześnie źródła finansowania. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że zarówno w stosunku do pracowników Urzędu 

Miejskiego, jak i podległych jednostek gminnych stara się być fair i jest fair. Decyzje 
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podejmowane ze Skarbnik Gminy w momencie przygotowywania danych do budżetu na rok 

2022, wynikały tylko i wyłącznie z racjonalnego podejścia do konstruowania budżetu. Będzie 

to pierwszy rok, kiedy przyjdzie się mierzyć z tym, że wydatki bieżące przewyższają dochody 

bieżące, co jest zjawiskiem bardzo niepokojącym. Tylko i wyłącznie dotychczasowa, 

racjonalna i oszczędna polityka finansowa, prowadzona przez Skarbnik Gminy i przez niego, 

wespół ze wszystkimi pracownikami, powoduje to, że ten projekt budżetu można było 

przygotować. Wynika to z faktu, że nadwyżki z lat poprzednich pozwolą sfinansować 

brakujące środki w wydatkach bieżących. Gdyby było inaczej stanęlibyśmy przed poważnym 

dylematem i Rada Miejska nie miałaby możliwości uchwalenia budżetu na kolejny rok. 

Burmistrz zapewni radną, że co roku bardzo dogłębnie analizowana jest sytuacja finansowa 

Gminy, w tym brane są pod uwagę wynagrodzenia pracowników. Przez te wszystkie lata 

starano się o pracownikach pamiętać i rzeczywiście o nich pamiętano. Są na to konkretne 

dowody w postaci decyzji i uchwała RM np. w przypadku pracowników administracji  

i obsługi oświaty  samorządowej, którzy od wielu lat wynagrodzenie minimalne osiągali 

poprzez doliczenie dodatku stażowego. Wierzy w dobre intencje radnej, ale zapewnia że 

czynione są wszelkie starania ku temu, żeby pracownicy mieli świadomość, że się o nich 

pamięta i dba na miarę możliwości finansowych. Kilka lat temu, kiedy minimalne 

wynagrodzenie znacząco wzrosło, wyszedł z bardzo idealistycznego założenia, że o tyle 

procent ile wzrosło wynagrodzenie minimalne, o tyle wzrosną wynagrodzenia pracowników. 

Niestety zderzenie z rzeczywistością okazało się brutalne, ale mimo to podjęto działania, 

które miały na celu wzrost tych wynagrodzeń. 

 

Radna Beata Kopta zwróciła się z prośbą od mieszkańców ul. Wojska Polskiego, aby po 

zakończeniu inwestycji przy ul. Szlaku Bursztynowego uporządkowano spore nasypy  

z piasku przy krawężnikach. Piasek wraz z woda spływa na okoliczne posesje. Radna prosiła 

także, aby interweniować w ZGK w sprawie odczytu liczników ogrodowych. Dane z tych 

liczników należy podawać samemu i na tej podstawie dokonywane są odliczenia. Sporo osób 

starszych ma z tym problem i wcale tych danych nie podają. Wskazane byłoby, aby 

mieszkańcy zostali odpowiednio poinstruowani i otrzymali stosowne wytyczne w tym 

zakresie. 

 

Przewodnicząca RM pytała o szczegóły procedury konkursowej na Dyrektora Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

Radna Ksobiak chciała wiedzieć, co w sprawie ponownego złożenia wniosku  

o dofinansowanie inwestycji na ulicy  Potulickich w Więcborku. 

 

Radny Kabattek w imieniu mieszkańca ulicy Ogrodowej w Więcborku, prosił o zwrócenie 

uwagi na nieład panujący na jednej z działek w tej lokalizacji. Miejsce jest niedaleko 

targowiska miejskiego i można odnieść wrażenie, że ktoś zrobił sobie tam składowisko 

odpadów, w tym głównie odpadów budowlanych.  

 

W tej części posiedzenia Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku 

przedstawił wniosek, jaki wpłynął od Okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego w sprawie 

sprzedaży przez Gminę Więcbork nieruchomości gruntowych /powierzchnia: 482 m²/ na 

których posadowiona jest Stanica Wędkarska, mieszcząca się przy ul. Potulickich  

w Więcborku. Obecnie nieruchomość jest przez ww. dzierżawiona, a umowa dzierżawy 

ważna jest do roku 2025. Aktualny czynsz dzierżawny wynosi rocznie 2.371,44 zł. Obiekt 

jest dostępny /z wyjątkiem samego budynku w którym składowany jest sprzęt wędkarski – ten 

teren z uwagi na możliwość dewastacji i kradzieży jest ogrodzony i zamknięty/. Natomiast 
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dostęp do pomostu i linii brzegowej jest ogólnodostępny. Wniosek został przedstawiony 

radnym w celu wyrażenia opinii. 

 

Radny Jan Antczak uważał, że trzeba coś zostawić dla następnych pokoleń. Nie można 

wszystkiego sprzedawać. 

 

Przewodnicząca RM z kolei nie zgodziła się z radnym wskazując, że i tak budynek na 

nieruchomości i tak nie jest własnością Gminy, ale PZW w jakiś sposób ograniczają przepisy 

prawa. Skłaniała się raczej ku temu, żeby nieruchomość sprzedać.  

 

Radna Lida zapytała, jak kwestia wygląda od strony prawnej tzn. grunt jest Gminy 

Więcbork, budynek należy do PZW. W momencie, kiedy np. skończy się dzierżawa, a Gmina 

nie przedłuży umowy, to co dalej. 

 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku podał, że PZW ma pierwszeństwo  

w wykupie nieruchomości. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził natomiast, że jeżeli PZW zlikwiduje działalność, a grunt 

jest Gminy, budynek w takim przypadku staje się własnością Gminy.  

 

Przewodnicząca RM wskazała, czy aby w sensie moralnym jest to właściwe. PZW zdobyło 

środki zewnętrzne na budowę obiektu i zagospodarowanie terenu. Gmina Więcbork nie 

partycypowała w kosztach tej inwestycji. W pewnym sensie przejęcie budynku można byłoby 

traktować w kategoriach przywłaszczenia. 

 

Burmistrz Więcborka mówił, że grunt, o którym mowa i tak obecnie nie może być 

zagospodarowany przez Gminę w inny sposób, gdyż posadowiony jest na nim konkretny 

budynek. Przez lata działalności PZW pokazało, że ten budynek jest można powiedzieć 

ogólnodostępny. Korzystają z niego różne organizacje, stowarzyszenia itp. po wcześniejszym 

uzgodnieniu. Pamięta, kiedy były podejmowane decyzje odnośnie tej inwestycji, 

zastanawiano się, czy aby na pewno obiekt będzie udostępniany naszym mieszkańcom. 

Natomiast po kilkulatkach działalności okazuje się, że rzeczywiście współpraca PZW  

z pozostałymi organizacjami jest na dobrym poziomie dobra. Szczerze mówiąc, poważnie 

zastanawia się i skłania ku temu, czy by tej działki PZW nie sprzedać. Jednocześnie chciał 

poznać zdanie radnych w tej sprawie.  

 

Radny Wenda powiedział, że podziela w tej sprawie zdanie Przewodniczącej RM oraz 

Burmistrza i jest za tym, aby grunt został sprzedany wnioskodawcy.  

 

Ostatecznie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek pytając radnych kto 

jest za tym, aby Gmina rozpoczęła procedurę sprzedaży gruntu na rzecz PZW. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Za głosowało - 11 radnych 

Przeciwnych - 2 radnych 

Wstrzymała się od głosu - 1 radna 

 

Wniosek przeszedł 
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W końcowej części posiedzenia Burmistrza Więcborka wyjaśnił, że przystępując do 

wyceny gruntu, Gmina skieruje do wnioskodawcy zapytanie o jakiej kwocie dotyczącej 

zakupu PZW myśli. Jeżeli okaże się, że kwota która Związek może zabezpieczyć, to np. 

30.000,00 zł – 40.000,00 zł, to Gmina w ogóle nie będzie podejmowała dalszych kroków  

w sensie wyceny gruntu, bo sama wycena to tez koszty. Następnie Burmistrz  odniósł się do 

wcześniej zadanych pytań. Powiedział, że o sprawie odczytów liczników ogrodowych będzie 

rozmawiał z Dyrektorem ZGK w Więcborku sugerując, aby do osób posiadających takie 

liczniki wysłano pisma informacyjne – przypominające o konieczności odczytu takiego 

licznika. Kwestia oczyszczania poboczy była z wykonawcą poruszana. Poza tym również 

pracownicy Gminy mieli pojawić się na ul. Wojska Polskiego i część tej nawiezionej ziemi 

usunąć. Jeżeli chodzi o ponowny nabór wniosków o dofinansowanie do Inwestycji 

Strategicznych i zgłoszenie inwestycji przy ul. Potulickich, to póki co nie został on jeszcze 

ogłoszony. Gmina czeka też na ogłoszenie wytycznych, gdyż w tym drugim naborze parę 

rzeczy miało się zmienić tj. priorytetów. Jeżeli będzie otwarty nabór będzie możliwość 

zgłoszenia przedmiotowej inwestycji, na pewno Gmina Więcbork z tego skorzysta. Procedura 

powołania Dyrektora MGOK w Więcborku już się zakończyła. 22 listopada podpisane zostało 

Zarządzenie Burmistrza powołujące na stanowisko Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Więcborku na czas określony do dnia 30 listopada 2024r. na podstawie art. 33 ust. 

5 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz ustawy o organizowaniu  

i prowadzeniu działalności kulturalnej. Dyskusja Komisji konkursowej była burzliwa, zdania 

jej członków bardzo podzielone. Długi czas jaki minął od posiedzenia Komisji, do wydaniem 

przez niego decyzji o powołaniu Dyrektor na trzy lata, wynikał z prac komisji i rozważania jej 

opinii. Ostatecznie podjął decyzję o powołaniu Dyrektor na najkrótszy możliwy okres,  

o którym mówi ustawa – 3 lat. Z Dyrektor została przeprowadzona rozmowa, w trakcie której 

Burmistrz przedstawił jej swoje zastrzeżenia i jednocześnie oczekiwania zarówno swoje, jak  

i radnych Rady Miejskiej w Więcborku. W najbliższym czasie Dyrektor otrzyma określone 

wytyczne na najbliższy rok swojej działalności i z ich realizacji będzie ona rozliczna.  

W kwestii uprzątnięcia działki przy ul. Ogrodowej w Więcborku, Burmistrz zwróci się do 

właściciela nieruchomości. Widok gruzu budowlanego i innych odpadów poremontowych, 

rzeczywiście może budzić negatywne odczucia estetyczne osób poruszających się ulicą 

Ogrodową. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Władysław Rembelski 


